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II vietnami béke 
szavatolása 

Svéd kormány-
delegáció Szegeden 

A párizsi nemzetközi Viet-
nam-konferencián részt ve-
vő tizenkét külügyminiszter 
pénteken délután ünnepélye-
sen aláírta azt a kilencpon-
tos dokumentumot, amely 
jóváhagyja a januárban kö-
tött vietnami békemegálla-
podást és garanciát tartal-
maz végrehajtására. 

Az aláírási szertartásnál 
Jelen volt Kurt Waldheim, 
az ENSZ főtitkára is, ő 
azonban a dokumentumot 
nem írta alá. 

A delegáció vezetői a zá-
róközlemény mind a 12 pél-
dányának öt nyelvű változa-
tát látták el aláírásukkal; 
összesen tehát 720 autó-
gramm szerepel a jegyző-
könyveken. 

Az aláírás ünnepélyes ak-
tusán az elnöki tisztséget 
Stefan Olsowszki lengyel 
külügyminiszter látta el. A 
vendéglátó francia diplomá-
cia klasszikus jelmezébe öl-
tözött libériás ordonáncok 
vitték mind a 12 delegáció 
5—5 példányát az illetékes 
miniszter elé, aláírásra. En-
nek megtörténte után a li-
bériások egyet léptek, s az 
ülésrendben soron következő 
külügyminiszternek adták át 
az autogrammra váró okmá-
nyokat. 

A záróközlemény első ol-
dalán a konferencián részt 
vevő 12 kormány neve sze-
repel, valamint a tanácsko-
záson, s a záróaktuson 
ugyancsak részt vett ENSZ-
főtitkár neve. A második, 
harmadik ' és negyedik olda-
lon közlik az egyezmény 9 
fejezetét, az ötödik és hato-
dik oldalon pedig — egyen-
lő elosztásban — a nemzet-
közi Vietnam-konferencián 
részt vett és annak záróköz-
leményét aláíró 12 kormány-
küldöttség vezetőjének név-
aláírása található. 

E tudósításban nincs hely 
a 9 pont részletes ismerteté-
sére, csupán a lényegre szo-
rítkozhatunk. E szerint a ta-
nácskozás elérte kitűzött cél-
ját és ezt a záróközlemény 1. 
pontja tételesen is kimondja. 
Azt nevezetesen, hogy nem-
zetközileg megerősítették és 
szentesítették az ugyancsak 
Párizsban 1973. január 27-
én aláírt tűzszüneti egyez-
ményeket. Minden egyéb — 
a béke helyreállítása, a viet-
nami nép szuverenitása, 
függetlensége, egysége, terü-
leti integritása, önrendelke-
zési joga, de a másik két in-
dokínai országban várható 
további fejlemények is tulaj-
donképpen ebből következ-
nek. 

Azt természetesen senki 
nem állítja, hogy ezzel a 
konferenciával, 720 aláírás-
sal egycsapásra megszűnt 
minden vietnami probléma. 
A záróközlemény meg is em-
líti, hogy amennyiben a 
szerződést olyan mértékben 
megsértik, hogy az veszé-
lyeztetné a békét, Vietnam 
függetlenségét, szuverenitá-
sát stb., akkor a VDK és az 
USA kormányának közös 
kérésére, vagy a 12 aláíró fél 
közül hat vagy több kor-
mány javaslatára a Viet-
nam-konferenfciát újból ösz-
szehívják. 

Ha összegezni kívánjuk 
ennek a párizsi hétnek az 
eredményét, helyénvaló az 
óvatos derűlátás. A 12 részt 
vevő fél által aláírt szerző-
dés ugyanis — ahogyan ezt 
Nguyen Duy Trinh, a VDK 
külügyminisztere tömören 
kifejezte — jó megállapodás 
volt! 

Egyéb vietnami esemé-
nyekről lapunk 2. oldalán 
közlünk összefoglalót. 

Látogatás a megyei tanácsházán - Megtekintették 
a házgyárat és a tarjáni városnegyedet 

A hivatalos látogatáson 
hazánkban tartózkodó svéd 
kormánydelegáció, Eric 
Holmqvist munká- és lakás-
ügyi miniszter vezetésével 
tegnap, pénteken Szegedre 
érkezett A küldöttséget el-
kísérte a vendéglátó Bondor 
József építésügyi és város-
fejlesztési miniszter, vala-
mint a minisztérium több 
vezető munkatársa, közöttük 
Arvai József minisztériumi 
főosztályvezető. A delegáció, 
val érkezett Szegedre Sigge 
Lilliehöök, a Svéd Király-
ság budapesti nagykövete és 
a nagykövetség másodtátká-
ra, Peter Bruce. 

A Csongrád megyei t a -
nács székházában a vendége, 
ket dr. Komócsin Mihály, a 
tanács elnöke, dr. Biczó 
György, a szegedi városi ta-
nács elnöke, Kovács Imre, a 
megyei tanács általános el-
nökhelyettese és a megyei, 
illetve a városi tanács más 
vezetői fogadták. Dr. Komó-
csin Mihály üdvözölte, majd ta a z építőipar eredményeit, munkatársait a megye ve-
tájékoztatta a svéd kor- a lakásépítkezés mostani zetőinek és táiékoztatta a 
manydelegaciót Csongrád ütemét. vendéglátókat a két ország, 
megye és Szeged gazdasagi Eric Holmqvist miniszter illetve a két ország minisz-
éle teről, különös tekintettel köszönetet mondott a baráti tóriumainak együttműködé-
a lakásépítkezés helyzetéről, fogadtatásért, bemutatta séről. 
1,1 tm tanácselnök, 

Látogatás a szegcdi házgyárban 

Elmondta 
hogy Csongrád megye la-
kosságának nagyobb része 
városokban él, de a lakos-
ságnak körülbelül 20 száza-
léka külterületeken, tanyá-
kon lakik. 

A tájékoztatóban képet 
adott dr. Komócsin Mihály 
környezetünk és az itt élő 
emberek" múltbeli helyzeté-
ről, arról az elmaradottság-
ról. amely a második világ-
háború előtt jellemezte éle-
tünket. Ezután vázolta a 
szocialista társadalom viszo-
nyai között elért fejlődésün-
ket. Részletesen is felsorol-

Eric Holmqvist nyilatkozata 
a Délmagyarországnak 

Tavaszi 
vonulás 

Jegek üvegcserepei a téli 
kikötő vizén, de az úszóhá-
zak tavaszi útra indulnak: 
Irány a szegedi part. 

• 

Csupasz a part. A Tiszán 
azonban nyári karaván vo-
nul. A hét végére helyükre 
vontatták a Szőke Tiszát és 
«z úszóházakat. 

Ezután a svéd kormány-
delegáció vezetője válaszolt 
a Délmagyarország munka-
társának kérdéseire. Beveze-
tőjében hangsúlyozta, hogy 
nagyon jónak ta r t ja a két 
ország kapcsolatát, amely-
nek szerves része a külön-
böző szakterületek vezető-
nek személyes és baráti ta-
lálkozása. Megemlítette, hogy 
két és fél évvel ezelőtt jár t 
hazánkban, és Bondor Jó-
zsef miniszter is több alka-
lommal jár t már Svédor-
szágban. Eric Holmqvist ko-
rábban. hét esztendőn át a 
mezőgazdasági minisztérium 
élén állt. s így érdeklődés-
sel figyeli a mezőgazdaság 
fejlődését, eredményeit Svéd-
országban. és kíváncsi a ma-
gyar mezőgazdaságra, a ter-
melőszövetkezetek munká-
jára is. 

— Köztudott, hogy Svéd-
országot nem sújtotta a má-
sodik világháború pusztítá-
sa, ipara fejlett és prosperál, 
lakáskultúrája is magas. De 
az is közismert, hogy az 
egész világon gondot okoz a 
lakásellátás, vajon Svédor-
szágban mi a helyzet a la-
káskérdésekben? — kérdez-
tük a svéd minisztert 

— Az utóbbi esztendők-
ben elkezdődött egy hosz-
szabb távú lakásépítési prog-
ram hazánkban — mondta a 
miniszter —. amelynek ke-
retében évente 100 ezer la-
kást építünk. Programunk-
nak az a célja, hogy vég-
legesen felszámoljuk a la-
káshiányt. Elmondhatom, 
hogy ma már minden svéd 
családnak megfelelő otthona 
van. Arra törekszünk mi is, 
mint magyar kollégáink, 
hogy egyre jobban gépesít-
sük, fejlesszük az építőipart. 

— Svédországban a lakás-
építkezés során hogyan old-
'•^k fel a házgyári, nagyüze-
mi termékekből következő 
egyhangúságot? Egyáltalán, 

Eric Holmqvist miniszter 
nyilatkozik a Délmagyar-

országnak 

melyik építési mód a domi-
náló: a házgyári vagy a ha-
gyományos? 

— Nálunk általában a la-
kások 70 százaléka kéteme-
letesnél magasabb épületben 
Készül, s 80 százaléka csa-
ládi ház. Az utóbbi időben 
előtérbe került az alacso-
nyabb épületek iránti Igény. 
Ebben az évben a lakások-
nak, már 40 Százaiélka ki-
sebb házakban készül. Ami 
a nagyüzemi technológiából 
adódó egyhangúság feloldá-
át illeti, elmondhatom, hogy 

többféle variánst alkalma-
zunk a lakótelepi építkezé-
seknél. A tizenkét emeletes 
házak között elhelyezünk 
háromemeleteseket, sőt föld-
szintes családi házakat is. 
Különösen a formákban pró-
l>álunk nagyobb változatos-
ágot adni De az is igaz, 

hogy az embereik vidéken 
építkeznek nálunk is. 

1— Vissza a természetbe? 
— Igen. Az emberek meg-

unják a város zaját, zsúfolt-
ságát, a levegő szennyezett-
ségét, visszaáramlanak a fák 
4s a vizek környezetébe. Ná-
lunk Úgy. mondják," : hogy J 
„zöld hullám", indult ú t j á -
ra. A csaladok előbb • csak 
hétvégi nyaralókat építettek 
az erdőkben és a folyók 
partján, most. már állandó 
lakhelyüket is ott akar ják 
megteremteni, egyre többen . 
költöznék vidékre. 

— Hogyan értékeli a. ma-
gyár és a svéd építésügyi 
szakemberek együttműködé- ' 
sét, milyen gyakorlati hasz-
nát látja az együttműködés-
sek? 

—> Az évek óta tartó jó 
kapcsolat egyik láncszeme , 
mostani látogatásunk. A de-
ipgáció tagjai -a maguk sa-, 
játos szakmai területén is jól 
együttműködnek, és eredmé-
nyesen, mind a két fél szá-
mára hasznosan. . Ez. aa 
együttműködés kiterjed a 
technikai fejlesztés részletei-
re, a nagyüzemi lakásépítke-
zés tapasztalatainak .kicseré-
lésére, különösképpen aa 
emelőtechnika és a beton-
technika fejlesztésére. Vége-
zetül hadd mondjam el, na-
gyon örülök, hogy Szegedre 
meghívtak, és megismerhet-
tem ezt a kedves és szép vá-
rost, s hogy találkozhattam 
a szegedi újságírókkal — 
fejezte be nyilatkozatát Eric 
Holmqvist. 

A svéd delegáció, Bondor 
József miniszternek és a kí-
séretében levő vezetőknek a 
társaságéban, délután meg-
tekintette a szegedi házgyá-
rat, ahol Sipos Mihály, a 
DÉLÉP igazgatója és Beim 
János főmérnök mutatta be 
a nemrégen elkészült üze-
met. Ezután a tar jáni vá-
rosnegyedet keresték fel, 
ahol Zilahy János Péter fő-
építésvezető tájékoztatta a 
vendégeket a nagyüzemi la-
kásépítkezésről. A késő déh 
utáni órákban a svéd és a 
magyar kormánydelegáció a 
tiszaszigeti Búzakalász Ter-
melőszövetkezetbe látogatott, 
ahol Nieszner Ferenc, a tsz 
elnöke bemutatta a termál-
víz felhasználásával működő 
zöldségtermelő üvegházakat, 
valamint a modern sertéste-
lepet. A svéd küldöttség és 
vendéglátói este visszautaz-
tak Budapestre. 

Gazdagh Istvaa 
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